
UCHWAŁA NR XXXII/446/13
RADY MIASTA KOŁOBRZEG

z dnia 16 maja 2013 r.

w sprawie wprowadzenia budowy drogi ekspresowej S11 do Programu Budowy Dróg Krajowych 
na lata 2014 - 2020. 

Na podstawie art. 18 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. 
Nr 142, poz. 1591, z późn. zm.) oraz  § 43 ust. 1 pkt 3 Statutu Miasta Kołobrzeg (Uchwała Nr LIV/694/06 
Rady Miejskiej w Kołobrzegu z dnia 14 września 2006 r. - Dz. Urz. Województwa Zachodniopomorskiego 
z 2006 r. Nr 105, poz. 1965, z późn. zm.), Rada Miasta Kołobrzeg uchwala, co następuje:  

§ 1. Rada Miasta Kołobrzeg wnosi o ujęcie budowy drogi ekspresowej S11 na szczegółowej liście 
zadań przewidzianych do realizacji w ramach Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 - 2020. 

§ 2. Rada Miasta Kołobrzeg uznaje plan budowy drogi ekspresowej S11 za kluczowy dla rozwoju 
Miasta Kołobrzeg i całego regionu Pomorza Środkowego z punktu widzenia połączenia z centralną 
i południową częścią kraju oraz najważniejszymi miastami w tych regionach. Droga ekspresowa S11 jest 
ważnym elementem szlaku komunikacyjnego łączącego Morze Bałtyckie z południem Europy. 
Stanowisko Rady zawiera załącznik do uchwały. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Kołobrzeg, zobowiązując do  przekazania 
Prezesowi Rady Ministrów, Ministrowi Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej, Ministrowi 
Rozwoju Regionalnego oraz Stowarzyszeniu Gmin, Powiatów i Województw "Droga S11". 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady 

Ryszard Szufel
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Załącznik  do Uchwały Nr XXXII/446/13 

Rady Miasta Kołobrzeg 

z dnia 16 maja 2013 r. 

Stanowisko Rady Miasta Kołobrzeg w sprawie wprowadzenia budowy drogi ekspresowej
S11 do Programu Budowy Dróg Krajowych na lata 2014 - 2020  

Rada Miasta Kołobrzeg uznaje za zasadne wystąpienie z wnioskiem o umieszczenie
w Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014-2020  inwestycji budowy drogi krajowej S11.
Wymieniona droga jest jedną z najważniejszych arterii komunikacyjnych w kraju łączących rejon
Morza Bałtyckiego - Kołobrzeg z Górnośląskim Okręgiem Przemysłowym. Dla Kołobrzegu jak
również Województwa Zachodniopomorskiego to jedno z połączeń, dostosowanie którego do
parametrów dróg ekspresowych stanowi zadanie priorytetowe z następujących powodów: 

1. Poprawa spójności makroregionu - umożliwi połączenie w całość systemu komunikacji
drogowej, spowoduje połączenie północ-południe Województwo Zachodniopomorskie - Aglomeracja
Śląska. 

2.  Wpływ na szybsze przemieszczanie się ludzi, usług i towarów - brak tej drogi oznacza
odcięcie komunikacyjne Kołobrzegu od reszty kraju. Już dziś widoczne jest to w połączeniach
kolejowych, które są systematycznie likwidowane oraz niezbyt dogodnych połączeniach
autobusowych. 

3. Zwiększenie napływu turystów nad polskie morze (otwarcie się na turystów z Polski i zza
granicy – jako alternatywa dla wyjazdów zagranicznych, np. nad Morze Śródziemne). Powyższe
ma szczególne znaczenie z uwagi na fakt, iż w Kołobrzegu i innych miejscowościach nadmorskich
w ostatnich latach wybudowano wysiłkiem podatników i lokalnych samorządów wiele nowych
ośrodków sanatoryjno – wypoczynkowych oraz hoteli 5-cio gwiazdkowych z nowoczesną bazą SPA
oraz Wellness wraz z towarzyszącą infrastrukturą rekreacyjno-wypoczynkową, zapewniając tym
samym nowoczesną bazę dla turystów. Dzięki ogromnym inwestycjom z udziałem środków UE
i budżetu państwa oraz zaangażowanym środkom własnym: np.: odbudowa brzegów morskich
w Kołobrzegu, co skutkuje tym, że Kołobrzeg ma obecnie jedną z najszerszych plaż na polskim
wybrzeżu, budowie układu nowych dróg w ramach poprawy dostępności do portu Kołobrzeg od
strony lądu, przebudowa wejścia do portu Kołobrzeg poprawiająca dostępność do portu Kołobrzeg
od strony morza stan infrastruktury nadmorskiej uległ zdecydowanej poprawie. Poczynione
inwestycje powinny być wykorzystywane w maksymalnym stopniu przez turystów. 

4. Stworzenie ważnego krajowego i międzynarodowego, dalekobieżnego ciągu drogowego,
dostosowanego do tranzytowego ruchu samochodowego oraz tak ważnego, dla Miasta Kołobrzeg
jak i całego Wybrzeża, sezonowego ruchu turystycznego. 

5. Zwiększenie bezpieczeństa transportu. W chwili obecnej droga ta należy do czołówki dróg
krajowych o największym zagrożeniu wypadkami drogowymi z uwagi na fakt, że stanowi główną
trasę nad morze.  Przeniesienie części ruchu z alternatywnych odcinków dróg wojewódzkich na
S11 zwiększy bezpieczeństwo na tych drogach. 

6. Wzrost gospodarczy w regionie nadmorskim - aktywizacja podmiotów gospodarczych
podczas budowy drogi spowoduje spadek bezrobocia oraz zwiększenie wpływów z podatków
zarówno do budżetów samorządów lokalnych, jak i do budżetu centralnego. 

7. Od dawna istnieje problem z pozyskiwaniem inwestorów, a głównym powodem braku
zainteresowania przedsiębiorców Kołobrzegiem i naszym regionem, jest właśnie nieodpowiednia
infrastruktura drogowa. 

Mając na uwadze powyższe Rada Miasta Kołobrzeg stoi na stanowisku, że infrastruktura
drogowa - droga S11 - ma zasadniczy wpływ na dalszy rozwój Kołobrzegu oraz  całego regionu
i wnioskuje jak na wstępie.
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